

Battery User Manual

Please read instructions carefully before usage.

Battery use and care

1. Recharge only with the charger specified by the manufacturer. A charger that is suitable for one type of battery pack may create a risk of fire when used with another battery pack.
2. Use power tools only with specifically designated battery packs. Use of any other battery packs may create a risk of injury and fire.
3. If battery pack is not in use, keep it away from other metal objects, like paper clips, coins, keys, screws or other small metal objects that can make a connection from one terminal to another. Shorting the battery terminals together may cause burns or a fire.
4. Under abusive conditions, liquid may be ejected from the battery; avoid contact. If contact accidentally occurs, flush with water. If liquid contacts eyes, additionally seek medical help. Liquid ejected from the battery may cause irritation or burns.

Safety rules for battery pack

1. Avoid unintentional switching on, ensure the on/off switch is in the off position before inserting battery pack. Carrying the power tool with your finger on the on/off switch or inserting the battery pack into the power tools that have the switch on invites accidents.
2. Do not open the battery. Danger of short circuit.
3. Protect the battery against heat, e.g., also against continuous sun irradiation and fire. There is danger of explosion.
4. In case of damage and improper use of the battery, vapors may be emitted. Provide for the fresh air and seek medical help in case of complaints.
5. If the battery is defective, liquid can escape and come into contact with adjacent components. Check any parts concerned. Clean such parts or replace them, if required.
6. Use the battery only in conjunction with your power tool. This measure alone protects the battery against dangerous overload.
7. Recharge only with the charger specified by the manufacturer. A charger that is suitable for one type of battery pack may create a risk of fire when used with another battery pack.
8. Do not crush, drop or damage the battery pack. Do not use a battery pack or charger that has been dropped or received a heavy blow. A damaged battery is subject to explosion. Properly dispose of a dropped or damaged battery immediately.
9. Do not charge a battery tool in a damp or wet location. Following this rule will reduce the risk of electric shock.

Warning: Use only batteries matching to your device. Using other batteries may cause injury and pose a fire hazard. Use of batteries not suitable for the device may cause to malfunctions or cause damage to your device. Do not continue to press the on/off switch after the device has been automatically switched off. The Battery can be damaged. To remove the battery, press the battery release button and pull out the battery. Do not exert any force.

Battery Charging

Please charge only indoor.

Recharge only with the charger specified by the manufacturer.

The battery is supplied partially charged. To ensure full capacity of the battery, completely charge the battery in the Battery charger before using your power tool for the first time.

The battery should be charged only within a temperature range between 5°C and 40°C. A long battery service life is achieved in this manner.

Observe the notes for disposal.



Bedienungsanleitung

Bitte lesen Sie diese Hinweise sorgfältig bevor Sie den Akku nutzen.

Nutzungs- und Pflegehinweise

1. Laden Sie den Akku nur mit dem vom Hersteller angegebenen Ladegerät. Es besteht eine Brandgefahr, wenn ein Ladegerät verwendet wird, welches nicht für diesen Akku geeignet ist.
2. Verwenden Sie den Akku nur mit dem dafür angegebenen Gerät.
3. Halten Sie den Akku fern von metallischen Gegenständen, wie z.B. Büroklammern, Münzen, Schlüsseln, Schrauben, etc. um Kurzschlüsse zu vermeiden. Ein Kurzschluss der Batteriepole kann zum Brand führen.
4. Bei falscher Anwendung können Flüssigkeiten aus dem Akku auslaufen. Kontakt mit Haut, Augen und Schleimhäuten vermeiden. Bei Augenkontakt mit Akkuflüssigkeiten sofort mit ausreichend klarem Wasser spülen und umgehend einen Arzt aufsuchen. Kontakt mit Flüssigkeiten können Reizungen oder Verbrennungen verursachen.

Sicherheitshinweise

1. Vermeiden Sie ein versehentliches Einschalten des Gerätes. Schalten Sie das Gerät immer aus, bevor der Akkupack eingesetzt wird. Wird der Akkupack in ein eingeschaltetes Gerät eingesetzt, kann dies Schäden zur Folge haben.
2. Den Akku nicht öffnen oder umbauen um Kurzschlüsse zu vermeiden.
3. Schützen Sie den Akku vor Hitze, Feuer und kontinuierlicher Sonneneinstrahlung um Brände und Explosionsgefahr zu vermeiden.
4. Im Falle einer Beschädigung oder unsachgerechter Verwendung des Akkus können Chemikalien austreten. In diesem Fall für ausreichend frische Luft sorgen und bei Beschwerden sofort einen Arzt aufsuchen.
5. Bei einem defekten Akku können Flüssigkeiten auslaufen und mit anderen Komponenten in Berührung kommen. Alle betroffenen Teile gründlich reinigen und notfalls ersetzen.
6. Benutzen Sie den Akku nur mit dem dafür vorgesehenen Gerät. Dies schützt den Akku vor einer Überlastung.
7. Laden Sie den Akku nur mit dem vom Hersteller angegebenen Ladegerät. Es besteht eine Brandgefahr, wenn ein Ladegerät verwendet wird, welches nicht für diesen Akku geeignet ist.
8. Den Akku nicht öffnen, fallen lassen oder in irgendeiner Weise beschädigen. Beschädigte Akkus und Ladegeräte dürfen nicht mehr verwendet werden. Beschädigte Akkus können Explosionen verursachen und sollten umgehend entsorgt werden.
9. Laden Sie den Akku nur in einer trockenen Umgebung auf. Dies vermeidet Stromschläge.

Warnung: Benutzen Sie nur den für Ihr Gerät angegebenen Akku. Anderenfalls kann dies zu Verletzungen führen oder Brände zur Folge haben. Eine Verwendung von nicht dafür geeigneten Akkus kann Ihr Gerät beschädigen. Vermeiden Sie es das Gerät wiederholt ein und auszuschalten, nachdem sich das Gerät automatisch abgeschaltet hat. Der Akku kann dadurch Schaden nehmen. Den Akku vorsichtig aus dem Gerät entnehmen und dabei keine Gewalt anwenden.

Ladehinweise:

Bitte den Akku nur im Innenbereich aufladen.

Verwenden Sie lediglich Ladegeräte, die vom Hersteller angegeben sind.

Der Akku ist im Auslieferungszustand nur teilweise geladen. Bitte laden Sie den Akku beim erstmaligen Gebrauch vollständig.

Bitte beachten Sie die Entsorgungshinweise.

